
PROTOKÓŁ NR II/06
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 4 grudnia 2006 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 13°° do 15°°.
W potkaniu udział wzięło:

• 15 radnych,
• 11 sołtysów
• zaproszeni goście.

Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 oraz Nr 3 do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo
przyjęty – załącznik Nr 4 i 5.

1. Otwarcie Sesji. 
Przewodniczący  otworzył  II  Sesję  dziękując  za  przybycie  wszystkim  radnym,  sołtysom  
i zaproszonym gościom. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Prowadzący obrady stwierdził,  że  na 15 radnych wg listy obecności  w posiedzeniu uczestniczy
15 radnych wobec tego Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. Następnie przeczytał
porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji.
4. Ślubowanie Wójta Gminy Lipka.
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości.
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Lipka.
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zastępcy Kierownika USC.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia budynku byłego Przedszkola w Scholastykowie do lokali
    Socjalnych.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości po Szkole w Batorowie.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o zmianie ulicy Wybudowanie w Lipce.
12. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości zabudowanej po byłej szkole   
      w Wielkim Buczku.
13. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Po przeczytaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zaproponował zmianę. Wyjaśnił, że podczas
spotkania  „roboczego”  radnych,  radni  stwierdzili,  że  muszą  bliżej  zapoznać  się  z  projektem
uchwały  dotyczącym  zaliczenia  byłego  budynku  Przedszkola  w  Scholastykowie  do  lokali
Socjalnych.  W związku  z  tym prowadzący zarządził  głosowanie  za  usunięciem w/w projektu  
z porządku obrad. 

Głosowanie za wycofaniem projektu uchwały w sprawie  zaliczenia byłego budynku Przedszkola
w Scholastykowie do lokali Socjalnych:
„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.



Wycofanie projektu uchwały w sprawie  zaliczenia byłego budynku Przedszkola w Scholastykowie
do lokali Socjalnych z porządku obrad II Sesji Rady Gminy Lipka zostało jednogłośnie przyjęte.

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji.
Przewodniczący zarządził  przeprowadzenie głosowania  w sprawie  przyjęcia protokołu  z  I Sesji
Rady Gminy Lipka:
„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
Protokół z I Sesji RG Lipka został jednogłośnie przyjęty.

4. Złożenie ślubowania Wójta.
Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie po czym Wójt złożył ślubowanie wypowiadając
słowa: 
„Obejmując  Urząd  Wójta  Gminy  Lipka,  uroczyście  ślubuję,  że  dochowam  wierności  prawu,
a powierzony mi Urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców
Gminy Lipka”. „Tak mi dopomóż Bóg”.
Przewodniczący Rady Pan Ryszard Pacholik stwierdził, że zgodnie z art. 29a ustawy o samorządzie
gminnym z  chwilą  złożenia  ślubowania  Pan  Wojciech  Kurdzieko  obejmuje  obowiązki  Wójta
Gminy Lipka ....”

5. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.
Wójt  omówił  wysokość  poszczególnych  stawek  podatku  w  postaci  prezentacji  multimedialnej.
Zwrócił uwagę, że w tabeli zostały porównane stawki podatku z sąsiednimi gminami. Proponowane
stawki  dają  przychód w kwocie 165 758 zł.  Zwrócił  uwagę na  wielkość  stawki  dla  budynków
pozostałych  -  6,23  zł  za  m2.  Jest  ona  maksymalna  dlatego,  by  zachęcić  Agencję  Mienia
Wojskowego do sprzedaży byłego lotniska. Po wypowiedzi Wójta, Przewodniczący zwrócił się do
obecnych o uwagi i pytania w związku z tą uchwałą. Następnie Wójt wniósł o wyłączenie paragrafu
dotyczącego zwolnień.
W związku z wnioskiem Wójta, Przewodniczący zarządził głosowanie za wyłączeniem §2 oraz §3 
z uchwały w sprawie podatku od nieruchomości:
„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
§2 oraz §3 uchwały w sprawie podatku od nieruchomości został z niej usunięty jednogłośnie.

Kolejno  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  podatku  
od nieruchomości:
„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała  Nr  II/3/06  Rady  Gminy  Lipka  z  4  grudnia  2006  r.  w  sprawie  podatku  
od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie – załącznik Nr 4 niniejszego protokołu.

W związku z tym, że kolejnym punktem obrad jest podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych
Komisji Rady Gminy Lipka, Przewodniczący zaproponował 10 minutową przerwę na uzgodnienie
składów komisji i wybranie spośród nich przewodniczących i zastępców.

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Lipka.
Jako,  że  na  piątkowym  spotkaniu  radni  zaproponowali  swoją  kandydaturę  w  poszczególnych
komisjach  Przewodniczący  RG  Lipka  zarządził  głosowanie  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie
powołania stałych komisji Rady Gminy Lipka:



„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.

Uchwała Nr II/4/06 w sprawie powołania stałych komisji  Rady Gminy Lipka została przyjęta
jednogłośnie – stanowi załącznik Nr 5 protokołu.

Po głosowaniu Wicestarosta Ryszard Goławski poprosił umożliwienie zabrania głosu. W związku 
z zaistniałym wnioskiem p. Pacholik zarządził głosowanie, w którym radni mieli zdecydować czy
zgadzają się na zmianę w porządku obrad:
„za” 15 głosów,
„przeciw”  0 głosów,
„wstrzymało się”  0 głosów.
Zmiana w porządku obrad II Sesji Rady Gminy Lipka została wprowadzona jednogłośnie.

Wicestarosta R. Goławski pogratulował radnym i Wójtowi wyboru na nową kadencji. Zadeklarował
współpracę  między samorządami.  Złożył  propozycję  współpracy inwestycyjnej  dla  samorządów
lokalnych – dróg w poszczególnych gminach. Powiedział,  że planowane jest utwardzenie drogi  
 Batorowo-Białobłocie. Wielkość tej inwestycji szacowana jest na poziomie 100 tys. zł, z czego
Starostwo  Powiatowe  sfinansuje  połowę  kosztów.  Wspomniał  o  firmach,  które  zadeklarowały
pomoc finansową w realizacji  tego zadania.  Ponadto wspomniał o kolejnej inwestycji - zakupie
karetki dla szpitala powiatowego. Kosz zakupu to ok. 240 tys. zł. Ma nadzieję, że Gmina Lipka
pomoże  przy  realizacji  tego  zadania.  Nadmienił  także,  że  poprzez  Powiatowy  Urząd  Pracy
Starostwo  Powiatowe  będzie  dążyć  do  jeszcze  większej  aktywizacji  zawodowej  w  powiecie.
Nawiązał w tym miejscu do Gminy Lipka, w której ma zostać zatrudnionych ok. 9 osób w formie
robót  publicznych.  Wspomniał  także  o  planowanym  wdrażaniu  wielkopolskiego  programu
operacyjnego w powiecie. Zwrócił się do rady z wnioskiem o wprowadzenie terapii zajęciowej.
Po  przemówieniu  Pana  Wicestarosty  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lipka  podziękował  
za zaangażowanie i zadeklarowaną pomoc ze strony powiatu dla Gminy Lipka i jej mieszkańców. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej:
„za"               15 głosów, 
„przeciw"                 0
głosów, 
„wstrzymało się"         0 głosów.

Uchwała Nr II/5/06 Rady Gminy Lipka z dnia 4 grudnia 2006 r. została przyjęta jednogłośnie —
załącznik Nr 6 protokołu.

Następnie Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przeowdniczącego Komisji
Rewizyjnej.
Radny Olczak - zaproponował radnego Romana Safadera - wyraził zgodę,
Radny Rydzyński - zaproponował radnego Józefa Domka - wyraził zgodę.
Przewodniczący zarządził głosowanie, czy radni są za tym, aby Przewodniczącyjm Komisji
Rewizyjnej został radny Roman Safader:
„za"      7 głosów,
Następnie odniósł się do drugiego kandydata ogłaszając głosowanie, czy radni są za tym,
aby Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został radny Józef Domek
„za"      7 głosów.
Głosu nie oddał Przewodniczący, który w wypowiedzi wspomniał, że chciał się wstrzymać
od głosowania. W związku z zaistniałą sytuacją zaproponował kilkuminutową przerwę dla radnych,
by przedyskutować obie kandydatury.



Po przerwie. Przewodniczący ponownie zarządził głosowanie dotyczące pierwszego kandydata -
radnego Romana Safadera:
„za"                13 głosów,
„przeciw"              0 głosów,
„wstrzymało się"        2 głosy.
Radny Roman Safader liczbą głosów 13 został wybrany Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej.

Kolejno  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lipka  na  prośbę  radnego  Safadera  odczytał  nazwiska
przewodniczących poszczególnych komisji:

• Komisja Oświaty Kultury i Sportu - J. Supernat Przewodnicząca,
R. Safader –Wiceprzewodniczący,

• Komisja Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - H. Radzicki - Przewodniczący, 
J.P. Tuschik — Wiceprzewodniczący,

• Komisja Socjalna i Porządku Publicznego – U. A. Skrentna - Przewodnicząca, 
K. Olczak -Wiceprzewodniczący.

8. Podjecie uchwały w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego.
Po odczytaniu projektu uchwały, Przewodniczący zarządził głosowanie podjęcia uchwały w sprawie
powołania Zastepcy Kierownika USC:
„za"             15 głosów,
„przeciw"     0 głosów,
„wstrzymało się"         0 głosów.

Uchwała Nr II/6/06 Rady Gminy Lipka z dnia 4 grudnia 2006 r. została przyjęta jednogłośnie
-załącznik Nr 7 niniejszego protokołu.

Po  głosowaniu  radny  Safader  zapytał  Wójta  czy  p.  Orzechowska  na  pewno  spełnia  formalne
wymogi by zostać Zastępcą Kierownika USC. W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że nie ma żadnych
przeszkód,  aby p.  Orzechowska została  Z-cą  Kierownika  USC.  Dodał  także,  że  nie  wiąże  się  
to z poniesieniem dodatkowych nakładów finansowych.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości po Szkole w Batorowie.
Przewodniczący RG  zarządził  głosowanie  podjęcia  uchwały w  sprawie  zbycia  nieruchomości  
po Szkole w Batorowie.
„za"                14 głosów,
„przeciw"              0 głosów,
„wstrzymało się"         l głos.

Uchwała Nr II/7/06 Rady Gminy Lipka z dnia 4 grudnia 2006 r.  wstała przyjęta większością
głosów - załącznik Nr 8 protokołu.

Po głosowaniu radna Kachelek poprosiła, aby środki ze sprzedaży w części zostały przeznaczone na
miejscowość Batorowo. Wnioskowała o renowację stawku i sali w Batorowie.

10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zmiany  nazwy  ulicy
Wybudowanie w Lipce.
Wójt  zaprezentował  zmiany w  projekcie  na  planie  ulicy  Wybudowanie.  Omawiając  wnoszone
zmiany
powiedział,  że uchwała ta jest  podejmowana w związku z  wniesioną skargą mieszkańców w/w
ulicy.
Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy
Wybudowanie w Lipce:



„za"                 12 głosów, 
„przeciw"            0 głosów,
„wstrzymało się"      3 głosy.

Uchwała Nr II/8/06 Rady Gminy Lipka z dnia 4 grudnia 2006 r. została przyjęta większością
głosów — załącznik Nr 9 protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie użyczenia nieruchomości zabudowanej.
Przy tej uchwale Wójt zwrócił uwagę, że gmina nie jest właścicielem gruntu, na którym stoi tzw.
„pawilon". Ponadto właściciele tej nieruchomości nie żyją - obecnie spadkobiercy są właścicielami.
Dlatego  też  nie  nie  można  dokonać  sprzedaży  obiektu  i  gruntu  jako  całości.  Zaproponował,  
by w formie  przetargu  oddać  w użyczenie  sam budynek.  Zwrócił  uwagę,  że  od  4  lat  nie  jest
używany, w związku z tym ulega niszczeniu.
Sołtys Wielkiego Buczka poinformował,  że  nabywca był i  jest  zainteresowany kupnem gruntu  
i obiektu, chciałby tylko znać cenę „pawilonu".
Radny Domek  dodał,  że  właściciele  ziemi  oddadzą  ten  grunt  tylko  rodzinie  Skrentnych.  Wójt
zwrócił  uwagę,  że  osoba,  która  wygra  przetarg  będzie  musiała  dojść  do  porozumienia  
ze spadkobiercami gruntu.
Przewodniczący zarządził  głosownie za przyjęciem uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości
zabudowanej:
„za"               15głosów,
„przeciw"    0 głosów, 
„wstrzymało się" '      0 głosów.

Uchwała Nr II/9/06 Rady Gminy Lipka z dnia 4 grudnia 2006 r. została przyjęta większością
głosów - załącznik Nr 10 protokołu. 

13. Interpelacje i wnioski:
•  Radny Safader zaproponował, aby oznaczenie ulic Wybudowanie było rzymskimi literami. Nie
będzie budziło to żadnych wątpliwości w razie dojazdu karetki do chorego. Na to radna Skrentna
zaproponowała kamień z numerem, dla łatwiejszego odnajdywania mieszkańców.
• Wójt - podziękowanie za kredyt zaufania dla pracowników UG, radnym, p. Piotrowi Wandasowi
za pracę w czasie kampanii wyborczej. Zadeklarował współpracę ze wszystkimi radnymi.
• Obecny na Sesji mieszkaniec Bługowa p. Ritauu zapytał radnych, czy w planowanym budżecie na
2007  rok  jest  uwzględnione  poprowadzenie  sieci  kanalizacyjnej  w  Bługowie.  Na  to  pytanie
Przewodniczący Rady zaznaczył, że radni  nie  mają  jeszcze materiałów związanych z  budżetem
2007. Nie mogą w tej sytuacji udzielić poprawnej odpowiedzi. Wójt dodał, że istnieje program sieci
kanalizayjnej,  a  właścicielem  działki  jest  ANR.  UG  będzie  starać  się,  aby  środki  pozyskać  
z Agencji. Dodał także, że w planie budżetu na 2007 r. nie ma propozycji poprowadzenia owej sieci
w Bługowie. Odnosząc się do słów Wójta, p. Ritauu zapytał kiedy odbywać będą się prace komisji
nad budżetem i czy mógłby brać w nich udział. Wójt uzupełnił poprzednią wypowiedź, że mamy
deklarację  uzyskania  144  tys.  zł  z  ANR.  Przewodniczący  obiecał,  że  radni  po  głębszym
zaznajomieniu się z problemem zajmą stanowisko.
• Radny powiatu złotowskiego Bieluszko wnioskował o włączenie do budżetu podłączenie do sieci
kanalizacyjnej  ulic  Kolejowej  i  Leśnej.  Ponadto  zwrócił  uwagę,  że  60%  rur  w  Lipce  jest  
z tworzywa azbestowego i należałoby w przyszłości wziąć pod uwagę ich wymianę.
•  Radny Safader  zaznaczył,  że  musi  być  opracowany program  dotyczącej  sieci  kanalizacyjnej.
Podkreślił,  że  problem jest  ogromny,  gdyż  ogromna  liczba  mieszkańców nie  jest  podłączona  
do sieci.
•  Radny powiatu złotowskiego Kęcinski zwrócił uwagę, że w Łąkiem autobus ma 18 lat. Zapytał



czy UG wystąpił do ministerstwa o zakup gimbusa. Nie pociąga to za sobą żadnych kosztów,  
a bezpieczeństwo dzieci jest  najważniejsze.  Ponadto autobus używany jest  nie tylko dla dzieci  
ze szkoły, ale także dla orkiestry „Frygi".
• Radny powiatu złotowskiego Grochowski złożył gratulacje na ręce Przewodniczącego dla radnych
i Wójta. Podziękował za podjęcie uchwały dotyczącej ulicy Wybudowanie. Ponadto zaproponował,
aby mieszkańcy ulicy Wybudowanie sami sfinansowali numerację swoich domów.
• Radna Marzec poinformowała, że w poprzednim roku miejscowość Łąkie miała otrzymać środki
na świetlicę, jednakże w trakcie roku budżetowego zostały one przesunięte. Ma nadzieję, że w tym
roku  ta  świetlica  będzie  mogła  funkcjonować.  Przewodniczący podkreślił,  że  jeśli  w budżecie
znajdziemy środki to będziemy realizować wszystkie zadania.
• Radna Kachelek złożyła wniosek o wiatę w Białobłociu dla dzieci na zimę.
•  Radna Supernat zapytała, jaki będzie dalszy los biblioteki, która została przeniesiona do Lipki.
Czy istnieje możliwość przeniesienia jej  do Scholastykowa. Odpowiedzi udzielił Dyrektor GOK
informując,  że  tylko  księgozbiór  znajduje  się  w  Lipce  -  filia  biblioteki  nadal  znajduje  się  
w Scholastykowie.
•  Radny Olczak prosił,  aby zweryfikować ilość  gimbusów w innych gminach,  czy zostały one
zakupione, jeśli tak to w jakich latach.
•  Wiceprzewodnicząca Skrentna zwróciła się z prośbą do wszystkich radnych, aby na komisjach
wnioskować  o  realizację  poszczególnych  zadań  w  swoich  miejscowościach,  a  najpilniejsze
uwzględniać w budżecie.
•  Sołtys Wielkiego Buczka wnioskował o to, by środki niezbędne do bieżących remontów zostały
zwrócone sołectwom.
•  Przewodniczący przeczytał  pismo rady sołeckiej  Osowa,  w którym mieszkańcy zwracają  się  
o zwrot środków na potrzeby sołeckie. Proszą o odnowienie placu zabaw, zakup opału na ogrzanie
sali wiejskiej, a także o jej remont. Wójt odpowiedział, że jeżeli będzie wola radnych by przywrócić
środki do dyspozycji sołectw, to zostanie to uczynione.

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym II Sesję Rady Gminy Lipka zakończono.

Protokołowała:
Anna Wrzeszcz

Przewodniczący Rady Gminy Lipka
mgr Ryszard Pacholik 


